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Vánoční poselství z radnice
Vážení spoluobčané,

v tomto krásném adventním a vánočním čase bych rád využil příležitosti, abych se  
s vámi podělil o pár slov, která se vztahují nejen k vánočním svátkům, ale i k okamži-
kům, které jsme prožili v uplynulých měsících. Vánoce jsou časem vzájemné pomoci, 
solidarity a sounáležitosti. Letos jsme čelili těžké zkoušce, kdy naši Českou republiku 
postihly ničivé povodně. Naštěstí jsme se opět přesvědčili, že naše společenství je silné 
a připravené pomoci. Díky vedení města, našim hasičům a všem občanům, kteří se zapo-
jili do sbírky, jsme pomohli povodněmi postižené obci Zátor a okolním obcím. Ukázali jsme, 
že i v těžkých chvílích si umíme vzájemně pomoci. Za tuto pomoc mi bylo osobně poděkováno 
vedením obce Zátor, ale toto poděkování patří především vám všem, kteří jste se do této pomoci zapojili jakýmkoliv 
způsobem.
Rok 2024 a následující roky budou roky pokroku a realizací. Vedení města Karolinka a já, jako nový starosta, 

realizujeme mnoho projektů. Některé byly rozběhnuty již za předchozího starosty a na nových se usilovně pracuje. 
Tyto projekty mají za cíl zlepšit kvalitu života nás všech. Díky skvěle fungujícímu týmu, který se během krátké doby 
mého působení projevil jako velmi soudržný a efektivní, se nám daří realizovat projekty v tak velkém objemu, jako 
nikdy v minulosti. Tento fakt považuji za velmi příznivý a jsem přesvědčen, že je to klíčové pro další pokrok našeho 
města. Patří sem například instalace fotovoltaické elektrárny na opravené střeše městského úřadu, která přinese 
úspory na energiích, a obnova pouličního osvětlení, jež zlepší bezpečnost a komfort našich obyvatel. Probíhá reno-
vace a oprava městských bytů, zpracovávají se podklady pro výstavbu nových bytů nad prodejnou Coop, připravu-
jeme opravy smuteční síně a hřbitova, včetně vybudování kolumbárií, a instalaci kamerového systému.
Dalšími významnými projekty je dokončena přístavba restaurace U Vleku a oprava sociálních prostor v Raťkov-

ském šenku, které přispějí k lepšímu komfortu pro návštěvníky. Také se chystá vybudování nové autobusové za-
stávky Na Ingstavu, což zlepší dopravní obslužnost v naší obci.
To vše je součástí našich cílů – zajišťovat lepší podmínky a bezpečí pro život v Karolince, o kterých se podrobněji 

dočtete dále v tomto vánočním Zpravodaji.
Vánoce jsou časem dávání, lásky a vděčnosti. Jsou to chvíle, kdy si uvědomujeme hodnotu vzájemné pomoci  

a radosti, kterou přinášíme jeden druhému. Děkuji vám všem za vaše otevřené srdce, za každý dar, ať už velký 
nebo malý, a za to, že společně tvoříme silné a soudržné společenství. Přeji vám klidné, šťastné a požehnané Váno-
ce, plné lásky, pohody a vzájemné úcty. Ať nás do nového roku provází síla a odhodlání, která nás spojují a dávají 
nám sílu čelit všem výzvám.
    Přeji všem pevné zdraví.
      S úctou,   Richard Holiš, starosta města Karolinka
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Starosta Karolinky jednal v Luhačovicích
na setkání starostů o rozvoji bydlení

Ve čtvrtek 21. listopadu 2024 se v Luhačovicích uskutečnilo setkání starostů 
Zlínského kraje, zaměřené na rozvoj regionu a možnosti získávání dotací 

na městské projekty. Jedním z účastníků byl i starosta Karolinky Richard Holiš, 
který jednal o klíčových tématech týkajících se rozvoje bydlení.
„Měl jsem příležitost detailně projednat s hejtmanem Zlínského kraje a zástup-
ci Regionální rozvojové agentury Východní Moravy konkrétní možnosti financo-
vání projektů, jako je výstavba nových bytů a rekonstrukce těch stávajících,“ 
řekl starosta Holiš.
Jednalo se podle něj konkrétně o aktuálních dotačních programech, které mo-
hou v Karolince pomoci zlepšit bytovou situaci. Richard Holiš také uvedl, že 
setkání bylo rovněž o sdílení zkušeností mezi starosty, což přispělo k hledání 
efektivního řešení pro rozvoj obcí.
Podle starosty Karolinky je klíčové maximálně využít dostupné dotační mož-
nosti pro udržitelný rozvoj města a zlepšení kvality života obyvatel. „Taková 
setkání posilují spolupráci mezi městy a obcemi a pomáhají hledat společné 
cesty k rozvoji našeho regionu,“ dodal.
V Luhačovicích si představitelé jednotlivých obcí a měst potvrdili důležitost 
regionální spolupráce pro zlepšení infrastruktury a životních podmínek v celém 
Zlínském kraji.

Městu Karolinka se podařilo obhájit 
a získat dva dotační granty, je-

jichž cílem je výrazná úspora energií 
a modernizace veřejné infrastruktury. 
Jedná se o projekty na výstavbu nové 
fotovoltaické elektrárny (FVE) na bu-
dově městského úřadu a na realizaci 
nového veřejného osvětlení.
První z grantů je určen na výstavbu 

fotovoltaické elektrárny o výkonu 50 
kWp, která bude umístěna na střeše 
budovy Městského úřadu Karolinka. 
Tento projekt zahrnuje nejen výstav-
bu elektrárny, ale i bateriové úložiště, 
opravu střechy, novou elektroinstalaci 
části budovy a instalaci nových bles-
kosvodů. 
„Nyní se nacházíme před dokonče-

ním projektové dokumentace a ná-
sledně proběhne výběrové řízení sa-
motného dodavatele prací. Střechu 
jsme zvládli připravit již na konci léta, 
za vhodných klimatických podmínek, 
pokud bude vše dle časového plánu, 
měla by být nová elektrárna namon-

tována na jaře roku 2025,“ uvedl rad-
ní pro investice a rozvoj města Vlasti-
mil Rapant. 
Vyrobená elektrická energie pokry-

je podle něj spotřebu MěÚ Karolinka. 
Nesoulad v čase pak vykryje baterio-
vé úložiště. Následné přetoky budou 
směřovány do veřejného osvětlení. 
„Tímto dojde k výrazné úspoře ener-
gií,“ ujišťuje Rapant
Celkové náklady na tento projekt 

jsou odhadovány na 4 miliony Kč 
včetně DPH, přičemž dotace pokryje 
částku 3 miliony Kč. Město Karolinka 
tak přispěje částkou 1 milion Kč.
Dotace na nové 
veřejné osvětlení
Dalším úspěšným projektem je do-

tace na výměnu veřejného osvětlení, 
kde město plánuje investice ve výši 
6,6 milionu Kč včetně DPH. 
Dotace pak pokryje 2, 8 milionu Kč, 

zbytek bude hrazen z rozpočtu města. 
„Jedná se o výměnu stávajících výboj-
kových svítidel za moderní úsporné 

osvětlení, přičemž na ulici Nábřežní 
a v dolní části ulice Vsetínská dojde 
k výměně sloupů veřejného osvětle-
ní,“ uvedl místostarosta města Oldřich 
Škorňák.
Vlastimil Rapant dodal: „U této za-

kázky jsme velmi daleko, v následují-
cích dnech vyhlásíme výběrové řízení 
na dodavatele a pokud počasí dovolí, 
realizace by mohla začít ještě letos. 
Dokončení pak plánujeme do červen-
ce 2025.“
Úspory a návratnost 
energetických investic
Oba projekty jsou klíčové pro sníže-

ní energetických nákladů města. Ná-
vratnost investice do nového veřejné-
ho osvětlení se odhaduje na osm let, 
zatímco fotovoltaická elektrárna by 
měla zaplatit do pěti let. 
Město Karolinka tak díky těmto gran-

tům nejen modernizuje svou infra-
strukturu, ale také výrazně přispěje  
k ochraně životního prostředí sníže-
ním své energetické spotřeby.

Karolinka získala dva dotační granty zaměřené na úspory energií

DĚKUJEME
Karolinka má další 
„zlaté“ dárce krve

Krev je nejvzácnější tekutina, jejíž 
cena se nedá vyvážit penězi, nedá 

se vyrobit a ničím nahradit. Český 
červený kříž nás pravidelně informuje  
o čestných dárcích krve, kteří krev 
bezplatně darují. 
Těší mě, že takové dárce máme 

i mezi sebou a jejich počet nekle-
sá. Město Karolinka si dárce po-
chopitelně velmi považuje a sna-
ží se jim také poděkovat a možná 
je i více motivovat. Paní Orságo-
vá Alena a pánové Doležel Lukáš  
a Zitta Zdeněk dosáhli 40 bezplat-
ných odběrů krve a stali se tak držite-
li zlaté plakety prof. MUDr. Jana Ján-
ského. Za nás všechny potencionální 
„příjemce“ jsme se starostou dárcům 
osobně poděkovali kyticí a finančním 
darem, které město dárcům krve po-
skytuje. 
Milí dárci a občané našeho města, 

děkujeme vám, velmi si vašeho dár-
covství vážíme.   
Oldřich Škorňák, místostarosta
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Blíží se konec roku, a tak je čas ohlédnout se za investicemi a opravami, které v roce 2024 proběhly v Karolince,  
a krátce je zhodnotit. Zároveň bych rád nastínil, co nás v této oblasti čeká v roce 2025. Plánované investice a opravy 
jsou nejrozsáhlejší v historii Karolinky. Jejich realizace si žádá nejen maximální nasazení, ale i pochopení vás, občanů, 
pro které budou tyto projekty přínosem. Vlastimil Rapant, radní

Investice v roce 2024 a plány na rok 2025

Co se v roce 2024 povedlo, co se opravilo a postavilo:
• Demolice torza skeletu za informačním centrem
• Navrátila se restaurovaná socha matky s dítětem do parku u skláren
• Obnova trávníku v parku u skláren
• Dosázení zeleně v rámci projektu „revitalizace zeleně v Karolince
• Výměna oken, dveří a výkladců na budově prodejen Tegy a Jednoty
• Oprava havarijního stavu střechy na budově MěÚ Karolinka
• Rekonstrukce bytu na č. p. 652
• Oprava části komunikace v ulici Na Humenci
• Opravy kritických poškození na místních komunikacích
• Rekonstrukce spalinových cest – komínů na č.p. 125
• Výměna čerpadel a technologie na čerpací stanici vody
• Přístavba objektu restaurace U Vleku (dokončení 16.12.2024)
• Oprava toalet na Raťkovském šenku (dokončení 19.12.2024)
• A mnoho dalších drobných akcí

Veřejné osvětlení
Zde jsme byli úspěšní v získání dotace, nyní probíhá vý-
běrové řízení na dodavatele. Práce započnou, jakmile zima 
dovolí, a do konce června 2025 budeme mít v Karolince 
kompletní nové osvětlení, včetně nových sloupů na ul. Ná-
břežní a zbytek ul. Vsetínská.

Fotovoltaická elektrárna a bateriové úložiště
Je příslib grantu až 75% nákladů. Nyní probíhají poslední 
korekce zadání před vyhlášením výběrového řízení. Rea-
lizaci chceme zahájit na jaře roku 2025. FVE elektrárna 
slibuje značné úspory na provoz objektu MěÚ, ale bude 
sloužit také pro část veřejného osvětlení. Myšlenkou celé-
ho projektu, je snížit náklady na energie.

Oprava elektroinstalace a hromosvodů v budově MěÚ
V rámci a v souvislosti s novou fotovoltaickou elektrár-
nou na střeše MěÚ proběhne také oprava elektroinstala-
ce v budově MěÚ a výměna hromosvodů na budově MěÚ. 
Elektroinstalace i hromosvody jsou prakticky na prahu své 
životnosti, rekonstrukce je nutná.

Oprava náměstí
Již v roce 2024 započali drobné práce na opravě náměstí 
v Karolince, a to obnovením zemních svítidel a ošetřením 
věže pro hodiny. V roce 2025 proběhnou zásahy vedoucí 
k opravě uvolněné dlažby, opravě omítky budovy Oriflame 
(bývalé IC), ošetření rámů oken, oprava vstupních schodi-
šť, atd. Tyto opravy mají vést k tomu, aby se náměstí stalo 
důstojným místem pro setkávání občanů Karolinky. 

Pokračování v opravách bytového fondu
I v roce 2025 budou probíhat postupné opravy bytového 
fondu, ať už dalšíma rekonstrukcemi bytů, či jinými drob-
nějšími zásahy.

Nový altán pro seniory u č.p. 250
Dodavatel na výstavbu altánu je zasmluvněn. Na jaře 2025 
bude zahájena výstavba.

Nový altán pro seniory u č.p. 652 
a navýšení parkovacích míst
Chtěli bychom, aby obdobný altán jako bude u č.p. 250 
vznikl i u č.p. 652, aby naši senioři měli o trochu více kom-
fortu a podzim svého života mohli trávit venku i za ostrého 

slunce, či deště. Nyní probíhají projekční práce, ty jsou 
však spjaty také s myšlenkou rozšíření ulice Na Ingstavu 
a zvětšením parkovacích ploch, ale také a hlavně s uva-
žovanou novou zastávkou autobusu. S výstavbou altánu 
bychom chtěli začít v roce 2025 - 2026

Zastávky autobusů Na Ingstavu
V současné chvíli jednáme s dopravním inspektorátem po-
licie ČR a správcem komunikace Ředitelstvím silnic a dál-
nic ČR o možné podobě a umístění nových zastávek. Vy-
jednávání jsou složitá, ale korektní. Snahou je najít shodu 
a následně by byly zahájeny projekční práce na nových 
zastávkách autobusu Na Ingstavu. Cílem je zastávky vy-
budovat. Předpoklad realizace je v roce 2026.

Celková oprava areálu hřbitova a smuteční síně
Areál hřbitova a smuteční síně je potřeba brát jako dvě 
samostatné, avšak související investiční akce.
V lednu 2025 bude podána žádost o dotaci na celko-

vou opravu budovy smuteční síně, tedy okna, střecha, 
fasád, atd. Nyní se pracuje na vyhotovení projekto-
vé dokumentace. Pokud bude žádost o dotaci úspěšná,  
s opravami budovy se započne již v roce 2025.
Druhou částí je areál hřbitova samotný, kde na jaře roku 

2025 bude vyhotovena celková koncepce, tzv. generel. 
Tento koncepční plán nám určí vše potřebné pro postup-
nou obnovu areálu. Na tento druh oprav bohužel nejsou 
žádné druhy dotací, proto byla zvolena forma postupné 
obnovy. Začne se novými kolumbáriemi, které budou po-
staveny v roce 2025.

Generální oprava školní kuchyně
Naše školní kuchyně je na prahu životnosti, a jen díky 
obětavému úsilí zaměstnankyň a školy se jí daří držet ve 
stavu, v jakém je. Projekčně je zpracována technologická 
část kuchyně, a bylo požádáno o dotaci na vybavení ku-
chyně, zde čekáme na vyhodnocení. Dále v těchto dnech 
probíhají projekční práce na stavební část kuchyně a ná-
sledně bude požádáno o dotaci i na tuto část. 
Částka na celkovou opravu, tedy technologická i stavební 

část je předpokládána na 26 mil. Kč. 
Je to mnoho peněz, a toto bez dotační podpory nezvlád-

neme profinancovat. Výše podpory je možná až 50% na 
technologickou a 70% na stavební část.
                   Pokračování na straně 5

Na čem nyní pracujeme, co nás čeká v roce 2025 a dále:
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Na čem nyní pracujeme, 
co nás čeká v roce 2025...

Pokračování ze strany 4
Celková rekonstrukce elektroinstalace v budově školy
Byla vypracována projektová dokumentace na celkovou 
rekonstrukci elektroinstalace v budově základní a mateř-
ské školy. V lednu 2025 bude požádáno o dotační podporu, 
předpokládána výše ceny opravy je 6,7 mil. Kč. Výše dotace 
činí až 70%.

Nové a opravené bytové domy 
Na Faře, Jednota, Na Sklepoch
Město připravuje investiční akce směřující k výstavbě no-
vých bytů nad Jednotou – nová nástavba, nové byty Na 
Faře – oprava střechy a nové byty, Nové byty Na Sklepoch 
– novostavba bytových domů.
O všech akcích vás budeme blíže a komplexněji informovat 

v následujících měsících.
Oprava místních komunikací
Byla vyhotovena projektová dokumentace a nyní čekáme 
na vyhlášení dotačního grantu, ten měl být vyhlášen  v říj-
nu, bohužel s ohledem na povodně, které byly na Jesenicku 
byl tento grant oddálen a poslední zprávy jsou takové, že 
bude vyhlášen v lednu 2025. Poté hned bude podána žádost  
o dotaci, a pokud uspějeme, můžeme podniknout další kro-
ky, jako je výběr zhotovitele, apod. Celý proces směřuje 
k tomu, abychom začali v roce 2025 s prvními pracemi.  
S ohledem na finanční náročnost akce budou opravy rozdě-
leny do dvou let a to následovně:
v roce 2025 
ulice Okružní (část 300 m), celá ulice Rybízovna, celá ulice 
Obecní, celá ulice Nová
v roce 2026 
Celá ulice U hřiště, Celá ulice Sportovní, celá ulice Na Faře 
Celkové náklady oprav MK je rozpočtován na 12,1 mil. Kč,  

z toho předpoklad dotační podpory je 5,5 mil. Kč.

Generální přeměna hřiště u školy 
a přeložka vysokého napětí 
V rámci přeshraniční spolupráce s naší partnerskou obcí je 
v záměru provést celkovou přeměnu dětského hřiště, kde 
by bylo vybudováno nové hygienické zázemí, nové herní  
a naučné prvky, nová  Pump Tracková dráha.  
V rámci této zásadní proměny by byla provedena i přeložka 
vysokého napětí, která vede nad prostorem hřiště. V pří-
padě, že budeme v získání dotace, která činí 90% nákladů, 
realizace by započala již v roce 2025.

Výměna trafostanice v areálu 
vodního zdroje Karolinky
V prostoru vodního zdroje je stará olejová trafostanice, kte-
rá může prakticky kdykoliv znečistit naše vodní zdroje. Toto 
potencionální nebezpečí je potřeba odstranit a trafostanici 
vyměnit.

Oplocení a přistínění dětských hřišť
V roce 2025 jsou plánovány drobnější vylepšení dětských 
hřišť formou oplocení a přistínění pískovišť.

Nová okna na budově 
požární zbrojnice ve Stanovnici
V roce 2025 bude provedena výměna oken na budově po-
žární zbrojnice ve Stanovnici.

Protiskluzová dlažba před ZŠ, MŠ, ZUŠ a tělocvičny
Před vstupy do budovy školy, školky, ZUŠ  
a tělocvičny je stará dlažba, která je v zimním období 
kluzká. Dochází zde k častým pádům hrozícím vážným zra-
něním. Toto bude v roce 2025 vyřešeno tím, že dlažba bude 
vyměněna.

Materiály o investičních akcích města Karolinka 
připravil radní Vlastimil Rapant

Harmonikář Miroslav Orság 
zahrál našim seniorům

V sobotu 16.listopadu v odpoledních hodinách, si měs-
to Karolinka připravilo pro obyvatele domů č. p. 250 

a 652 odpolední posezení při harmonice. Nejprve zahrál 
místní rodák Miroslav Orság pro seniory nad školou,  
následně pak také pro seniory Na Ingstavu.
Obyvatelé se před vystoupením mohli s požadavky 

a nápady které je tíží  obrátit přímo na starostu Karolin-
ky Richarda Holiše. Dotazů a podnětů bylo mnoho.
Děkujeme všem co přišli, děkujeme, že jsme mohli 

udělat radost, děkujeme za vřelé přijetí. 
Akce se nesla ve velmi milém a přátelském duchu,  

už teď se všichni těšíme na příště.
Richard Holiš, starosta a Vlastimil Rapant radní

Zubní ambulance: hledání 
nového lékaře pokračuje
Od března, kdy byla dočasně přerušena činnost 

naší zubní ambulance z důvodu odchodu lékařky 
na kliniku do Zlína intenzivně hledáme novou posilu. 
A to opakovanou inzercí v odborných časopisech, in-
ternetu, sociálních sítích, oslovením stomatologické 
komory, kraje, nebo komunikací se známými v od-
borných kruzích. 
Nadějně se jevil zájem lékaře a jeho manželky, kte-

rý pracoval na soukromé klinice v západních Čechách. 
Během léta jsme s lékařem intenzivně komunikovali, 
byl se i osobně podívat na prostory ordinace a velmi se 
mu u nás líbilo. Bohužel před měsícem nám oznámil, 
že z důvodu válečných událostí v jeho zemi (původem  
z Izraele) naši nabídku minimálně rok nemůže při-
jmout, protože se vrací do vlasti. 
Proto jsme znovu zveřejnili inzeráty a v současnosti 

vyjednáváme se studentem posledního ročníku lé-
kařské fakulty. Je potřeba říci, že mezitím požádalo  
o výpis zdravotní dokumentace a tím o změnu zubaře 
cca 20 pacientů, většina vyčkává. 
Tímto vás všechny vyzývám, pokud byste věděli  

i od svých známých či příbuzných o zubním léka-
ři, kteří hledají místo nebo chtějí změnit působiště,  
či o končícím studium, dejte nám prosím vědět.

Oldřich Škorňák, místostarosta

MAJITELÉ PSŮ POZOR!
Držitele psů upozorňujeme, aby jakoukoliv změnu - 
úmrtí psa, změnu držitele, pořízení nového psa, pře-
stěhování držitele apod., nahlásili do 15 dní od vzni-
ku či zániku poplatkové povinnosti na MěÚ Karolinka, 
kancelář dveře č. 208. Potřebné formuláře najdete 
na webových stránkách města Karolinka v sekci Úřad  
a kontakty - formuláře.
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UPOZORŇUJEME

S potěšením oznamujeme, že rekon-
strukce čerpací stanice byla úspěš-

ně dokončena začátkem listopadu. Po 
dokončení prací následoval čtrnácti-
denní zkušební provoz, během které-
ho byla ověřena funkčnost všech nově 
instalovaných technologií.
V rámci rekonstrukce došlo k výměně 

dvou stávajících čerpadel za moderní 
horizontální čerpadla se čtyřpólovým 
elektromotorem, která přinášejí vyš-
ší výkon, spolehlivost a zároveň vý-
znamnou úsporu nákladů na elektric-
kou energii. Součástí projektu byla  
i nezbytná stavební úprava, zahrnující 
odstranění původních betonových zá-
kladů a vytvoření nových betonových 
bloků pro instalaci čerpadel. Tuto část 

realizovala naše organizace MBPK, 
p. o.
Rekonstrukce se dále zaměřila na 

potrubní systémy. Byla provedena 
kompletní výměna dvou sacích potru-
bí od nově instalovaných čerpadel až 
po sací koš ve sběrné studni a také 
výměna výtlačného potrubí včet-
ně jednotlivých napojení, mimo jiné  
i k domovu seniorů.
Dalším důležitým prvkem byla mo-

dernizace elektroinstalace. Nově byla 
instalována kabeláž, rozvodná skříň  
a ovládací skříňky u každého z čer-
padel. Součástí nové technologie je  
i dálkový přenos dat, který umožňuje 
monitorovat klíčové provozní hodnoty, 
jako je množství čerpané vody nebo 
tlak čerpadel. V případě poruchy čer-
padel je obsluha okamžitě informová-
na prostřednictvím SMS zprávy, což 
zaručuje rychlou reakci a minimalizaci 
případných problémů.
Závěrem bychom chtěli vyjádřit po-

děkování realizační firmě KUNST, s.r.o. 
za rychlou a bezproblémovou reali-
zaci celého díla. Jejich profesionalita  
a efektivní přístup přispěly k hladké-
mu průběhu rekonstrukce a k tomu, 
že čerpací stanice je nyní připravena 
poskytovat kvalitní služby.
Rekonstrukce čerpací stanice před-

stavuje důležitý krok ke zlepšení in-
frastruktury a zajištění efektivního 
provozu. Děkujeme všem, kteří se na 
této náročné a důležité modernizaci 
podíleli!       Ivona Filgasová, 

ředitelka MBPK, p. o.

Rekonstrukce čerpací stanice
úspěšně dokončena!

Městský bytový podnik Karolinka, p. o. (MBPK, p. o.) 
připravuje významnou inovaci svého online prostředí. 

Již v prvním kvartálu roku 2025 spustí zcela nové webo-
vé stránky, které reflektují potřeby a očekávání moderní 
doby. Nová platforma přinese řadu vylepšení, jež zpříjem-
ní a zefektivní komunikaci s našimi klienty a partnery.

Co nového přinesou naše webové stránky?
1. Moderní vzhled a intuitivní uživatelské prostředí
Nové stránky budou navrženy s důrazem na estetiku  
a jednoduchou orientaci. Díky přehlednému rozložení na-
jdete všechny potřebné informace rychle a bez zbytečné-
ho hledání.
2. Responzivní design
Naše nové stránky budou plně přizpůsobené pro použití 
na mobilních telefonech a tabletech. Stávající platforma 
tuto možnost nenabízí, což pro mnohé uživatele zname-
nalo omezený přístup.
3. Online aktuality a povinné informace na titulní straně
Na titulní straně nového webu budou snadno dostup-
né důležité online aktuality, jako jsou oznámení o po-
ruchách, výměně měřičů tepla, zveřejňování informací  

o volných pracovních místech a další informace týkající se 
aktuálního dění MBPK, p. o..Také budete mít vždy přehled  
o provozních hodinách sběrného střediska odpadu. Všech-
ny tyto informace budou pravidelně aktualizovány a pře-
hledně zobrazeny na novém webu.
4. Knihovna dokumentů a užitečných odkazů
Pro větší přehlednost bude web obsahovat také sekci ke 
stažení, kde najdete všechny důležité dokumenty, ceníky, 
návody nebo odkazy na partnerské organizace.

Proč jsme se rozhodli pro změnu?
Současná verze našich webových stránek již dlouhodobě 
nevyhovovala standardům moderní doby. Neposkytovaly 
pohodlný přístup z mobilních zařízení a postrádaly pře-
hlednost a technické funkce, které jsou dnes od webu oče-
kávány. Nový web bude navržen tak, aby nejen splňoval 
aktuální trendy, ale především odpovídal vašim potřebám.
Jsme přesvědčeni, že vylepšená platforma přispěje ke 
kvalitnější komunikaci a zlepší uživatelský komfort při vy-
užívání našich služeb. 

Ivona Filgasová
Ředitelka MBPK, p. o.

Městský bytový podnik Karolinka chystá 
nové webové stránky: moderní a přívětivé

Vandalismus v Karolince

V poslední době se v Karolince opa-
kovaně setkáváme s případy vanda-
lismu. 
Nejčastějším místem, kde k těmto 

událostem dochází, je nový doprav-
ní terminál vlakové zastávky. Opa-
kovaně zde dochází k poškozování 
věcí určených pro širokou veřejnost.  
K dalšímu incidentu došlo na hřišti ZŠ 
a MŠ Karolinka, kde byly způsobeny 
značné škody nejen na herních prv-
cích, ale také na značkách určených 
pro dopravní hřiště.
Všechny tyto případy byly nahláše-

ny na Policii ČR a v současnosti jsou  
v řešení. Prosíme občany, aby v pří-
padě jakýchkoli informací týkajících 
se vandalismu kontaktovali Policii ČR.
Děkujeme za spolupráci.

Ivona Filgasová
Ředitelka MBPK, p. o.
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Rušení obvodního oddělení  
Policie ČR v Karolince – v této věci jsem 
oslovil ředitele územního odboru PČR ve 
Vsetíně plk. Ladislava Pajdlu, dle jeho slov se 
žádné rušení ani omezení činnosti Policie ČR 
 v Karolince nechystá a ani se o tom neuva-
žuje.
Rušení pobočky České pošty  
v Karolince – v této záležitosti jsem oslovil 
vedoucího oblastní sítě pošta Vsetín pana 
Pavla Bednaříka, dle jeho vyjádření pobočka 
České pošty se neruší a zůstává zachována.

KAROLINSKÁ 

DRBNA
místostarosta
Oldřich Škorňák
odhaluje, jak to vlastně je...

Investice MBPK v roce 2025: 

Klíčové projekty na zajištění 
modernizace a efektivity
Městský bytový podnik Karolinka (MBPK, p. o.) plánuje v roce 2025 realiza-

ci několika významných investičních projektů zaměřených na modernizaci  
a zajištění spolehlivého a efektivního provozu infrastruktury. Mezi klíčové zá-
měry patří:

1. Pokračování rekonstrukce čerpací stanice a modernizace infrastruktury
Tento projekt se zaměřuje na zajištění bezproblémového provozu čerpací sta-
nice, která je klíčová pro zajištění vodohospodářských služeb. V rámci tohoto 
záměru dojde k několika dílčím aktivitám:
• Rekonstrukce hlavní sběrné studny a jejího vybavení s cílem zlepšit obslu-

hu a spolehlivost zařízení.
• Pořízení náhradního zdroje energie pro zajištění nepřetržitého provozu čer-

pací stanice i v případě výpadku elektrické energie.
• Výměna olejového transformátoru za uzavřený transformátor, což přispěje 

ke zvýšení bezpečnosti a ekologičnosti provozu.
2. Pořízení agresivního kartáče pro vozidlo Multicar
Tento nový kartáč bude sloužit k údržbě silničních komunikací, konkrétně  
k narušování ztvrdlých usazených vrstev, odstraňování travin a plevelů. Po-
řízení této technologie výrazně zlepší efektivitu údržby a čistoty komunikací  
v Karolince.
3. Výměna česlí na Čističce odpadních vod
Vzhledem k technickému opotřebení stávajících česlí a obtížnosti jejich údržby 
je naplánována jejich výměna za nové moderní česla. Tato česla budou vy-
bavena integrovaným lisem na shrabky a systémem promývání, což výrazně 
zjednoduší údržbu a zlepší efektivitu čištění odpadních vod.
4. Rekonstrukce zázemí pro zaměstnance MBPK, p. o.
Projekt rekonstrukce zázemí pro zaměstnance MBPK, p. o. je zaměřen na 
zajištění lepších pracovních podmínek. Vzhledem k zastaralému stavu šaten  
a dalších prostor určených pro zaměstnance (dělníky) je plánována komplexní 
modernizace:
• Modernizace šaten a sprchových prostor s důrazem na hygienické standar-

dy a komfort zaměstnanců.
• Instalace nových skříní pro uložení pracovních oděvů, což umožní lepší 

organizaci a ochranu osobních věcí.
• Úprava prostor pro kuchyňku, včetně nezbytných infrastrukturálních změn, 

které zajistí lepší podmínky pro přípravu a konzumaci jídla během pracovní 
přestávky.

5. Pořízení nového svozového vozidla pro sběr směsného komunálního odpadu
MBPK, p. o. obdrží v první polovině roku 2025 nové svozové vozidlo pro sběr 
směsného komunálního odpadu, které bude splňovat moderní požadavky  
a legislativní normy. Toto vozidlo bude vybaveno technologiemi odpovídající-
mi současným standardům. Vozidlo bude navrženo tak, aby splňovalo přísné 
emisní normy, což přispěje ke snížení ekologické zátěže a podpoří udržitelný 
rozvoj. Pořízení tohoto vozidla je součástí snahy o zajištění kvalitní a efektivní 
správy odpadu v Karolince a bude odpovídat jak požadavkům na ochranu život-
ního prostředí, tak i na zajištění kvalitních služeb pro obyvatele.

Tato investiční opatření jsou součástí plánu modernizace a optimalizace pro-
vozů MBPK, p. o., s cílem zvýšit efektivitu, bezpečnost a kvalitu poskytovaných 
služeb. Záměry budou realizovány v souladu s aktuálními technologickými  
a environmentálními standardy, čímž MBPK, p. o. zajistí spolehlivý a kvalitní 
servis pro obyvatele Karolinky i její zaměstnance.

Ivona Filgasová
Ředitelka MBPK, p. o.

VÁNOČNÍ PŘEKVAPENÍ
Na jarmarku zahraje

žesťový kvintet 
z Valašské Polanky

V rámci vánočního jarmarku dne 
13.12.2024 pro vás připravujeme 
malé překvapení. Mimo vystoupe-
ní žáků ZUŠ letos kolem 17 hodiny 
vystoupí i žesťový kvintet z Valaš-
ské Polanky, který svou hudební 
produkcí známých vánočních me-
lodií umocní vánoční náladu a at-
mosféru. 
Přijďte se ohřát u ohňových košů 

a vychutnat si přicházející nejkrás-
nější období v roce. Jak se již stalo 
tradicí, během vystoupení budeme 
nabízet pro zahřátí tradiční těla  
i duše vánoční punč, pro děti sva-
řený mošt a samozřejmě i neod-
myslitelné frgály. 

Budeme se na vás těšit.

POZOR: Informace 
k místním poplatkům
Pro rok 2025 zůstává platná a beze 
změn Obecně závazná vyhláška  
č. 6/2023 o místním poplatku za 
obecní systém odpadového hospo-
dářství, dle které je místní poplatek 
za komunální odpad ve výši 600,- Kč/
osobu.
Vyzýváme občany, kteří ještě ne-

zaplatili místní poplatek za komu-
nální odpad (splatný 30. 6. 2024)  
a ze psů (splatný 31. 3. 2024) za rok 
2024, aby tak učinili co nejdříve. Po-
platek lze uhradit na pokladně MěÚ 

Karolinka v hoto-
vosti, platební kar-
tou nebo bankovním 
převodem na č.ú.: 
1765308319/0800 
pod VS komunál-
ní odpady 1345,  
pes 1341.
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Letošní již druhé tradičního vítání občánků našeho města 
proběhlo dne 31. října 2024. 

V obřadní síni Městského úřadu v Karolince jsme slavnost-
ně přivítali do života tentokrát devět holčiček a jednoho 
chlapečka, i s doprovodem rodičů, prarodičů a sourozenců.
Slavnostním slovem provázela celou ceremonií paní ma-

trikářka Lenka Filová společně se starostou a místostaros-
tou města. Děti z naší ZŠ pod vedením paní učitelky Šulá-
kové všem zazpívali a zarecitovaly. Rodiče se dle zvyklostí 
zapsali do pamětní knihy města, maminky obdržely velkou 
růži, tatínkové „valašský penicilín“ a jejich ratolesti finanč-
ní dar od města a knihovny.  

Po slavnostním přípitku a pohoštění využili rodiče mož-
nost pořídit si na památku společné fotografie se svými 
dětmi a členy rodiny.  Celé setkání provázela příjemná  
a úsměvná atmosféra, kterou si užily děti, jejich rodiče  
i všichni přítomní.
Děkuji všem, kteří se podíleli na přípravě a organizaci, již 

nyní se těšíme na další setkání na jaře příští rok.
Rodiče, kteří mají zájem o fotografie, prosím dostavte se 

s vlastním USB diskem na Městský úřad v Karolince do 
kanceláře matriky č. dv. 206, kde si můžete nahrát foto-
grafie, o které budete mít zájem.

Oldřich Škorňák, místostarosta

Vítání občánků podzim 2024
Přivítali jsme: 
Bernardovou Nikolu (rodiče Jo-

sef Bernard a Michaela Bernardová),  
Holišovou Andreu (rodiče Ra-
dek Holiš a Barbora Holišová),  
Horákovou Natálii (rodiče Lu-
káš Horák a Romana Horáková),  
Koňaříkovou Lilianu (rodiče Ja-
kub Koňařík a Zdeňka Koňaříková), 
Králíkovou Elu (rodiče Adam Králík  
a Hana Gášková), 
Ondřejku Jakuba (rodiče Tomáš 
Ondřejka a Ivana Ondřejková), 
Orságovou Emílii (rodiče Lukáš Or-
ság a Kristýna Gerstbergerová), 
Podešvovou Johanu (rodiče Lukáš 
Podešva a Anna Langrová), 
Poláškovou Noru (rodiče  Tomáš 
Polášek a Alena Pernicová), 
Štiakovou Anabel (rodiče Ondřej 
Štiak a Nikol Drozdová).
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Až, chlapečku, zavřeš víčka,
vyskočíš si na koníčka.
A koníček spí.

Na louce je plno květin,
pojedeš s ním do kopretin.
Kopretinky spí.

Pojedeš s ním k černé skále
po silnici u maštale.
Černá skála spí.

Jiskry prší od podkůvek,
pojedeš s ním do borůvek.
A borůvky spí.

Krásná panna drží vlečku,
sbírá si je do džbánečku.
A džbáneček spí.

A pod skálou voda hučí,
vezmu tě zas do náručí.
A chlapeček spí.

Ukolébavka
Jaroslav Seifert
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Poslední 3 měsíce jsme se s fenkou Elsou soustředily 
na speciální zkoušky s obhajobou canisterapeutického 

certifikátu psa PTCTP.PTCTP-O.  Celorepublikové zkoušky 
povahových testů  CT psů byly původně vyhlášeny na 21. 
až 22. 9. 2024 ve Frýdku Místku . Vzhledem   k mimořád-
né situaci povodní představenstvo přistoupilo k rozhodnutí 
zkoušky zrušit. Byl však vyhlášen náhradní termín pova-
hových testů pouze pro psy, kteří již byli testováni a drži-
teli certifikátu Canisterapeuta PTCTP . Nový datum konání 
zkoušek byl vyhlášen 13.10.2024 ve Frýdku Místku.  
CHARAKTERISTIKA ZKOUŠEK canisterapeutických týmů  

je široký obor, v rámci kterého se lze věnovat velmi různo-
rodému spektru klientů. Hodnotila se jedinečnost a osobi-
tost, práce každého canisterapeutického týmu, kterých se 
zúčastnilo  těchto náročných zkoušek celkem 16.
Psovod má povinnost při příchodu na místo konání zkouš-

ky vyhledat se svým psem jednoho ze zkušebních komisa-
řů, který pomocí čtečky ověří číslo čipu psa a dále se musí 
podrobit  na místě veterinární prohlídce zda je pes zdravý 
a může se tedy zkoušek  na obhajobu speciálního certifi-
kátu canis  zúčastnit . 
V průběhu zkoušek se hodnotila především souhra týmu, 

tedy úroveň spolupráce psovoda – terapeuta a jeho psa  
a úroveň jejich interakce s figuranty v rámci simulované 
canisterapeutické praxe. Hodnotila se také schopnost týmu 
vyrovnat se s neobvyklými a nestandardními situacemi.
Každá zkouška je zároveň stresující zátěží, jak pro psa, 

tak i pro psovoda. Pro mě s fenkou Elsou bylo důležité, že  
zkoušky probíhaly v klidu, v přátelské atmosféře a bez ča-
sového tlaku. O to jsme byly obě jistější v tom co můžeme  
jako tým dokázat.

 DŮLEŽITÉ POJMY A INFORMACE
1. CANISTERAPEUTICKÝ TÝM je pro potřeby zkoušek vždy 
dvojice, kterou tvoří psovod a pes. 
2. FIGURANTI na zkouškách vystupují v roli klientů v rám-
ci simulované canisterapeutické praxe. Simulují různý 
věk, povahové rysy, nálady a handicapy obvyklé u klientů  
v reálné praxi.  Zkušební komisař může požádat figuranty 
o osobní názor, o sdělení pocitů, zážitků apod.
3. ZKUŠEBNÍ KOMISAŘI byli na našich zkouškách jmeno-
vané 4 osoby.  Provázeli celou dobu  přezkušované týmy, 
slovně je pak hodnotili bezprostředně po absolvování 
zkoušek.
Zkušební komisař má „právo veta“. Má právo zastavit 
zkoušky. Toto se však naštěstí nestalo.
4. Ze zkoušek je pořizován video záznam, a to jak z průbě-
hu zkoušky (ze simulované canisterapeutické praxe), tak  
z následného  hodnocení . 
5. CERTIFIKÁT obdrží canisterapeutické týmy, které uspěly 
ve zkoušce podle celkového bodového hodnocení. 

PÍSEMNÉ BODOVÉ HODNOCENÍ
Simulovanou canisterapeutickou praxi zkušební komisaři 
hodnotili podle jednotlivých hledisek a to body 0,1,2,3: 
o komunikační dovednosti psovoda, organizační doved-
nosti psovoda, ovladatelnost a sebekontrola psa, kontrola 
poslušnosti, setkání s rozhodčím, kontrola dráždivosti v 
útlumu, reakce na cizí psy, hlouček lidí, reakce na běžícího 
člověka s pádem člověka, způsob přijímání pamlsku, simu-
lace návštěvy u postiženého 

HODNOCENÍ TÝMU
Bezprostředně po skončení praxe následovalo slovní hod-
nocení týmu od zkušebních komisařů. 
Slovní hodnocení zahrnovalo zpětnou vazbu: co se podaři-
lo, jaké jsou silné stránky týmu, v čem má tým pokračovat 
a naopak. Součástí bylo i doporučení a rady pro další práci 
a rozvoj týmu.

„Naše hodnocení canisterapeutického týmu Dujková Pav-
lína a fena Elsa Labradorský retrívr  se ztrátou jediného 
bodu ze všech disciplín a s vyhlášením druhého nejlepšího 
psa na zkouškách od  zkušebních komisařů  zněl“: 
Tým působí sehraně a vyrovnaně. Pes s psovodem spo-
lupracuje a psovod spolupracuje se psem a navzájem se 
umí podpořit a naslouchat si. Psovod vnímá řeč těla svého 
psa a adekvátně na ni reaguje. Umí svému psovi vytvořit 
podmínky pro práci.
Psovod komunikuje srozumitelně tak, že pes i klienti jsou 
orientovaní = ví, co se bude dít, co se od nich očekává, co 
mají dělat, jaký je jejich úkol. Na případné nezdary nebo 
odmítnutí ze strany psa i klientů psovod reaguje s nad-
hledem, pochopením, empatií nebo s humorem. Psovod 
umí klientům i psovi nastavit hranice a zároveň jim dokáže 
vyjít vstříc a pomoci.
Pes se spontánně sebekontroluje. Má zájem o interakci  
s klienty a pamlsky si od nich přebírá citlivě.
Obě působí sebejistě, soustředěně a klidně a umí pracovat 
se svou energií a emocemi – tedy šířit kolem sebe dobrou 
náladu, svěžest, radost, nadšení nebo klid, mír a uvolnění. 
Tým dokáže improvizovat, reagovat na aktuální situaci  
a přizpůsobovat se náladě, potřebám a schopnostem kli-
entů i celkové atmosféře.

Závěrem mého příspěvku bych chtěla poděkovat všem li-
dičkám, kteří nám fandí, rodinným příslušníkům, díky kte-
rým takového úspěchu fenka Elsa dosáhla a nejvíce vnuč-
ce, která má na fenečku nesmírný vliv a díky ní je Elsa 
tak milá, hodná a přizpůsobivá, jak k cizím dětem, tak  
i k lidem nemocným  s handicapy.

Autorka příspěvku: Dujková Pavlína 

Fenka Elsa má za sebou speciální zkoušky
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Naše škola je zapojená do pro-
gramu EVVO = Environmentální 

vzdělávání, výchova a osvěta. Minulý 
měsíc na 23. konferenci EVVO ve Zlín-
ském kraji v roce 2024 získala Mgr. 
Michaela Viazanko ocenění v kategorii 
„Objev roku v oblasti EVVO“. Gratulu-
jeme k úspěchu.

Připravujeme otevření  nové vol-
nočasové učebny ve 2. patře naší 
základní školy, kde  budou děti trá-
vit čas nejen o velké přestávce či při 
čekání na odpolední vyučování, ale 
budou zde probíhat i hodiny literatu-

ry pro podporu čtenářské gramotnos-
ti nebo hodiny výchov pro uvolnění  
a lepší komunikaci. Děkuji všem, kte-
ří se podíleli, za inspirativní inovaci  
a vyřešení využití místnosti po bývalé 
družině (ve 2. patře naší budovy).
Do výuky bylo nově pořízeno dal-

ších 12 kusů chromebooků Acer Spin 
512 EDU, k naplnění celkového sta-
vu učebny + fondu: 27 počítačů s OS 
Chrome. 
Byla prodloužena životnost stol-

ních počítačů v učebně informatiky,  
18 kusů s operačním systémem Goo-
gle OS Flex. Jde o další podstatnou 
inovaci - nejen pro výuku informatiky. 
Chromebooky patří již více než 8 let 
k užitečným změnám v práci s infor-
macemi. Mají řadu předností. Koncept  
„1 žák na 1 počítač“ je toho příkla-
dem. 
Průběžné zprávy ze života školy na-

jdete na školním facebooku.
Děkuji všem spolupracovníkům part-

nerům školy za spolupráci a podporu 
v končícím roce 2024.

Milan Minarčík, ředitel školy

Novinky v základní škole 
listopad - prosinec 2024

GRATULUJEME

Čerstvý úspěch žáků 
ZUŠ Karolinka
Ve dnech 22. a 23. 11. 2024 se ko-
nala mezinárodní pěvecká soutěž 
Leo Clemens – Stonavská Barborka  
v Kroměříži. Z naší školy se zú-
častnila dvě dua.
Bianka Martyščáková + Matyáš 

Dittrich obsadili 2. místo.
Klárka Minarčíková + Jana  

Černotová obsadily také 2. místo.

Akce ZUŠ Karolinka 
v prosinci 2024
13.12. v 16.15 hodin: 
Živý betlém v rámci vánočního 
jarmarku na Radničním náměstí
16. 12. v 16 hodin: 
Vystoupení tanečního oboru 
v Divadle v Karolince
17.12. v 17 hodin: 
Vánoční koncert v sále ZUŠ 
Karolinka
19.12. dopoledne: 
Vánoční vystoupení v Domově pro 
seniory (Karolinka-Bzové)

Umění má v životě dítěte zásadní 
význam, protože přispívá k jeho 

celkovému rozvoji – intelektuálnímu, 
emocionálnímu i sociálnímu. Ráda 
bych se s vámi podělila o několik klí-
čových oblastí, ve kterých umění hra-
je důležitou roli a které rozvíjí.
1. Rozvoj kreativity a představivosti
Umění umožňuje dětem vyjadřovat 
své myšlenky, pocity a fantazie způso-
by, které slova často nemohou zpro-
středkovat. Malování, hudba, tanec 
nebo dramatická tvorba povzbuzují 
děti k originálnímu myšlení a hledání 
nových způsobů řešení problémů.
2. Emocionální rozvoj
Umění poskytuje dětem bezpečný 
prostor k vyjádření emocí, ať už ra-
dosti, smutku, hněvu nebo nejistoty. 
Kreativní proces pomáhá dětem zvlá-
dat stres, budovat sebedůvěru a zlep-
šovat duševní pohodu.
3. Podpora komunikačních schopností
Díky umění děti rozvíjejí svou schop-
nost vyjádřit své myšlenky a emoce 
nejen slovy, ale i vizuálně, pohybem 
nebo zvukem. To je velmi důležité  
a nezbytné zejména pro děti, které 
mají problémy s verbálním vyjadřo-
váním.
4. Rozvoj motorických dovedností
Aktivity jako kreslení, malování nebo 
práce s hlínou či sádrou, pomáhají dě-
tem zdokonalovat jemnou motoriku. 

Pohybové umění, tedy tanec, přispívá 
k celkovému rozvoji motoriky a k cel-
kové koordinaci.
5. Budování sociálních dovedností
Umělecké projekty, zejména ty skupi-
nové, učí děti spolupracovat, respek-
tovat názory druhých a sdílet své ná-
pady. Společná tvorba posiluje vztahy 
a empatii.
6. Rozvoj kognitivních schopností
Umění podporuje logické myšlení, 
plánování a řešení problémů. Napří-
klad hudební vzdělávání zlepšuje ma-
tematické a prostorové dovednosti, 
zatímco vizuální umění rozvíjí schop-
nost rozpoznávání vzorů a kompozice.
7. Kulturní povědomí a identita

Skrze umění se děti seznamují s růz-
nými kulturami, tradicemi a hodno-
tami. To jim pomáhá rozvíjet smysl 
pro identitu i porozumění světu kolem 
sebe.
8. Příprava na budoucnost
Děti, které jsou vystaveny umění, 
se učí flexibilitě, kritickému myšlení  
a tvořivosti – vlastnostem, které jsou 
velmi vysoce ceněny v moderním svě-
tě.
Umění je tedy klíčovým nástrojem 
pro harmonický rozvoj dětí, mělo by 
být přirozenou součástí jejich života  
a jsem velmi ráda, že Základní umě-
lecká škola Karolinka k tomu napomá-
há a přispívá.       Martina Havlová

ředitelka ZUŠ Karolinka

Umění v životě dětí – ZUŠ Karolinka
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Sbor dobrovolných hasičů Sklár-
ny Karolinka i mimo sezónu vy-

víjí aktivní činnost směrem k rozvoji 
mladých hasičů, mužského družstva  
a svého sportovního a pracovního zá-
zemí.

Trénink mladých hasičů
Po vydařené letní sezóně navazu-

jeme na trénování mladých hasičů  
s cílem zlepšit jejich fyzickou kondici 
během zimních měsíců. S dětmi trénu-
jeme třikrát týdně, a to v prostorách 
tělocvičny karolinské základní školy  

a sokolovny, za jejichž poskytnutí 
velmi děkujeme. Zároveň s mladými 
hasiči dojíždíme do Valašského Meziří-
čí, kde trénujeme na tartanové dráze 
atletickou zdatnost, vytrvalost a běh 
přes překážky. Nově si děti vyzkouše-
ly také výstup na věž. Tuto disciplí-
nu si naši svěřenci teprve osahávají, 
ale věříme, že v nich vzbudí nadšení 

a brzy bude náš sbor mít nadějné ta-
lenty zapálené pro tento náročný typ 
disciplíny.

Příprava mužů 
a budování zázemí
I družstvo mužů se přes zimní měsí-

ce připravuje na nadcházející sezónu, 
která sice začíná za dlouho, ale nic 
nepodceňujeme – oproti žákovským  
a dorosteneckým kategoriím mají 
muži nastavený individuální sportovní 
plán. Důraz je kladen na posilovnu či 
vytrvalostní běh.

Mimo sportovní činnost se náš sbor 
stará také o rozvoj vlastního zázemí. 
Díky finanční podpoře města jsme  
v říjnu zbudovali v našem provizorním 
zázemí za městským úřadem přístře-
šek, jenž bude sloužit pro parková-
ní dopravního automobilu a úschově 
technického materiálu. 
Městu Karolinka vřele děkujeme za 

podporu, bez které by se naše fungo-
vání neobešlo.

Ukončení Beskydské ligy
V sobotu, dne 23. listopadu, se zá-

stupci z řad mužského sportovního 
družstva zúčastnili ukončení Beskyd-
ské ligy pro sezónu 2024, jež se le-
tos konala v Raškovicích na Frýdec-
ko-Místecku. Na tomto slavnostním 
ukončení jsme převzali ocenění za  
7. místo v celkovém pořadí ligy a také 
1. místo za nejlepší video shrnující 
celý náš sportovní rok, které je do-

stupné i na našem YouTube kanálu.
Závěrem bychom chtěli popřát všem 
našim členům i podporovatelům do 
příštího roku a nadcházející sezó-
ny mnoho sil a úspěchů. A pokud se 
chcete stát naším členem a nezahálet 
se sportovní činností i v zimě, kon-
taktujte trenéra Vlastimila Gáška na 
+420 603 182 734.

Dobrovolní hasiči si udržují fyzičku i v zimě. 
Přidejte se k nim, spojíte příjemné s užitečným

V rámci prevence kriminality a v reakci na vandalismus 
a opakované škody na majetku města a občanů vede-

ní města Karolinka zahájilo kroky k vybudování vlastního 
kamerového systému. 
Začali jsme vytipováním problematických a rizikových 

lokalit, kde často a opakovaně dochází k ničení a poško-
zování dopravního značení, zeleně, mobiliáře, osvětlení  
a krádežím. 
Dalším krokem bylo oslovení a osobní jednání s do-

davatelem potřebné technologie, který nám dopo-
ručil vhodné technické řešení, možnosti přenosu  
a úložiště dat. 
Čeká nás fyzická prohlídka zvolených lokalit a následně 

finalizace celého záměru, o záměru nakonec rozhodne za-
stupitelstvo města na prvním jednání po novém roce. 
Občané se nemusí obávat o narušení jejich soukromí, dů-

ležitou součástí všech kamerových systémů bude důsled-
né dodržování ochrany osobních údajů během provozu dle 
nařízení Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 
(GDPR) o ochraně fyzických osob a dále v souladu se zá-
konem č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů. 
Pokud zastupitelstvo záměr schválí, cílovým uži-

vatelem a správcem kamerového systému bude vý-
hradně Policie ČR v Karolince, která jediná bude 
mít přístup k on-line záznamům i archivu v rám-
ci monitoringu, kontroly průjezdu vozidel městem  
a případnému vyšetřování přestupků a spáchaných trest-
ných činů. 
Věřím, že pokud bude záměr schválen, kamerový systém 

významně přispěje k prevenci kriminality a zvýší bezpeč-
nost občanů a ochranu jejich majetku. 

Oldřich Škorňák, místostarosta 

Kamerový systém v našem městě, nutné opatření
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Podzimní měsíce byly co do počtu 
událostí spíše klidné. Od posled-

ního článku jsme zasahovali pouze  
u devíti událostí. Z tohoto počtu se 
jednalo o 4 technické pomoci, 4 po-
žáry a jednu dopravní nehodu. Nejná-
ročnějším zásahem byl požár suché 
trávy a náletových dřevin u železnič-
ní tratě v Novém Hrozenkově. Tento 
zásah si vyžádal i dočasné zastavení 
provozu vlaků, jelikož jsme zasaho-
vali ve strmém svahu hned u trati.
Spolu s příchodem chladného období 

začaly přicházet pro tuto dobu typické 
požáry komínů. V loňském roce řeši-
li hasiči v rámci celé České republi-
ky celkem 1262 případů, spojených 
s požárem sazí v komíně, a celková 
škoda dosáhla více než 90mil. Kč. 

Šest členů vyznamenáno
asociací sv. Floriána
Dne 9. 11. 2024 se členové jednot-

ky zúčastnili Mezinárodní pouti a mše 
sv. Floriána v Horní Rovni. Při příleži-
tosti byli členové jednotky, kteří zasa-
hovali u dopravní nehody ve Velkých 
Karlovicích, vyznamenáni oceněním  
„Za aktivní pomoc u zásahu“ Asociací 
sv. Floriána ČR. 
Tímto bychom chtěli ještě jednou 

poděkovat za tuto poctu ASFČR. Jme-
novitě vyznamenaní členové: Valíček 
Zdeněk, Mynář Evžen, Koňařík Jakub, 
Žeidlík Karel, Ohryzek Marek a Ohry-
zek Roman. 
Ocenění však patří všem členům 

jednotky, kteří tuto činnost vykoná-
vají na úkor rodin a zájmů.

Víte, co dělat když začne hořet komín?
Okamžitě přestaneme topit. Pokud je to možné, vybereme topeniště a hned 
odstraníme veškerý hořlavý materiál z blízkosti komína. Zavoláme na lin-
ku 150 nebo 112. Požár v komíně nikdy nehasíme vodou, mohlo by dojít  
k jeho popraskání nebo i výbuchu. Raději zvolíme písek. V žádném případě 
však nelze doporučit provádět hašení svépomocí přímo ze střechy. Nejlepší 
způsob, jak požárům komínům předejít, je pravidelná kontrola spalinové 
cesty. Kontrolu provádí osoba, která je držitelem živnostenského oprávnění 
v oboru kominictví a zároveň revizním technikem spalinových cest. 
Kontrolovat a čistit spalinovou cestu nám ukládá zákon č. 133/1985 Sb., 

o požární ochraně, ve znění pozdějších předpisů a prováděcí vyhláška  
č. 34/2016 Sb., o čistění, kontrole a revizi spalinové cesty. U běžných to-
pidel na tuhá paliva do 50kW, což jsou obvykle všechny kotle v rodinných 
domech, je při sezónním provozu povinnost minimálně 2x ročně provést 
vyčištění spalinové cesty, což si může majitel provést svépomocí, ale je 
potřeba o tomto mít veden záznam. Jedenkrát ročně je potřeba nechat ko-
mín zkontrolovat kominíkem. Správní trest za nedodržování pravidelných 
kontrol a revizí je poměrně vysoký. Pokud údržbu zanedbáme, může fyzická 
osoba, dostat pokutu až do výše 10.000 Kč, v případě vzniku požáru se 
částka může vyšplhat až na 25.000 Kč.

Podzim 2024: devět zásahů 
a mezinárodní hasičská pouť

HASIČSKÁ PORADNA...

Lékárna Karolinka
Sváteční provozní doba

23.12.  7:30 – 16:00 
24.12.  zavřeno
25.12.  zavřeno
26.12.  zavřeno
27.12.  7:30 – 16:00
28.12.  zavřeno
29.12.  zavřeno
30.12.  7:30 – 16:00
31.12.  7:30 – 12:00 
01.01.  zavřeno
02.01.  7:30 – 16:00

Veselé Vánoce 
plné radosti 
a pohody 

a všechno nejlepší 
do nového roku 

Vám přeje 
kolektiv lékárny.

Šachový turnaj Vasto
přilákal desítky šachistů 
do školy v Halenkově
Tradiční šachový turnaj Vasto 
2024 se stal jednou z hlavních 
sportovních událostí letošního 
podzimu v regionu. Akce, kterou 
uspořádal Šachový oddíl Karolin-
ka 16. listopadu v prostorách Zá-
kladní školy Halenkov, přilákala  
93 mladých šachistů z širokého 
okolí.
Slavnostní zahájení obstaral sta-

rosta Karolinky a předseda šacho-
vého oddílu Richard Holiš. Ve svém 
projevu vyzdvihl důležitost šacho-
vého sportu pro rozvoj intelektuál-
ních dovedností a poděkoval všem 
účastníkům i organizátorům za je-
jich nadšení.
Ředitelem turnaje byl Vladislav 

Bambušek, který zajišťuje průběh 
celé akce. Na dodržování pravidel 
dohlížel zkušený šachový rozhod-
čí pan Kovařík. Vítězem turnaje se 
pak stal Jan Stančík z Bystřičky. 
Nejlepší zástupce domácího ša-
chového oddílu Rostislav Alfeldij se 
umístil na krásném osmém místě.
Turnaj se odehrál ve zdravé a přá-

telské atmosféře, kde mladí hráči 
měli příležitost ukázat své stra-
tegické schopnosti a poměřit síly  
s vrstevníky. Podpora ze Základní 
školy Halenkov, která poskytla své 
prostory, byla klíčová pro úspěšné 
zajištění celé akce.



KAROLINSKÝ zpravodaj14

Vánoční balíček pro děti na Ukrajině

Arcidiecézní charita Olomouc vyhlásila již šestnáctý roč-
ník této charitativní akce. Od počátku přinesla radost 

a naději tisícům dětí (včetně letošního ročníku projektem 
prošlo již 4 579 dětských dárků). Dárci mají možnost ob-
darovat konkrétní dítě, o kterém mají informace jako věk, 
pohlaví, velikosti oblečení či obuvi a konkrétní přání da-
ných dětí. Tyto dárky pro mnohé děti často představují 
jediné vánoční překvapení, které ve svém dosavadním ži-
votě dostaly. Dárci pravidelně vytvářejí síť solidarity, kte-
rá propojuje Českou republiku s Ukrajinou, dává tak další 
smysl vánočním svátkům.
Letos to bylo úctyhodných 461 dětí, které byly do tohoto 

projektu evidovány. Jedná se o děti ze sociálně slabých 
rodin, dětských domovů a dalších zařízení v šesti ukrajin-
ských městech: Berežany, Bortnyky, Chmelnyckyj, Kolo-
myja, Lopatyn a Ternopil. Děti pocházejí jak 
z místních komunit, tak z rodin přesídlených v důsledku 

válečného konfliktu nebo přírodní katastrofy. Zastoupeny 
jsou děti zdravé, ale žijící v chudobě, a také děti s vážnými 

zdravotními problémy nebo postižením, jako je autismus, 
mozková obrna a další. 
Letošní sbírka vánočních balíčků je obdivuhodná, svůj 

vánoční dárek pod stromečkem nalezne každé dítě, které 
bylo do projektu zapsáno. Každý rok se do této aktivity 
zapojujeme také, proto i nás těší tak skvělý výsledek. 
Naše Pečovatelská služba podpořila vánočním balíčkem 

tříletého chlapce. Také víme o kolegyni, která sama se 
svou rodinou obdarovala sedmnáctiletou dívku a naše 
pastorační asistentka vybrala pětiletého chlapce, který 
pod stromeček dostane hračky, ale hlavně oblečení a věci 
denní potřeby, které mu velmi schází. 
Děkujeme všem dárcům, kteří se zapojili a podpořili tak 

děti žijící v nelehkých podmínkách. Tímto dárkem na Vá-
noce mohou alespoň na chvíli zapomenout na všechny své 
životní těžkosti. 

Mše svatá za zemřelé

Také letos se sešli klienti a pracovníci Charity na mši  
svaté v kostele v Novém Hrozenkově, při které se mod-

lili za ty klienty našich služeb, kteří nás od loňských Duši-
ček předešli na věčnost. 
Náš kněz Páter Dušan Šimala přečetl po mši svaté jména 

všech zemřelých, které jsme si tímto připomenuli a mohli 
jim věnovat tichou vzpomínku.

Marie Fedorová,
pastorační asistentka

Adaptační kurz na svatém Hostýně

Na začátku října jsme se s kolegyněmi vypravily na 
setkání charitních pracovníků na sv. Hostýně. Obsah 

kurzu byl z větší části věnován Kodexu Charity Česká re-
publika, který se léta upravoval tak, aby hovořil o poslání  
a cílech Charity více uceleně a přehledněji. 
Charitní služba se řídí specifickými zásadami jako je dů-

stojnost lidské osoby, společné dobro, solidarita, subsidi-
arita, kvalita, a také hodnotami jako je pravda, svoboda, 
spravedlnost a láska. My jako součást velké charitní rodiny 
musíme disponovat odbornými a osobnostními kvalitami, 
kterým jsme se také věnovali. Prohlédli jsme si baziliku 
a její zvony. Zúčastňovali jsme se mší svatých, prošli se 
na Skalný a hlavně jsme si předávali zkušenosti z našeho 
oboru. 
Během pobytu se vystřídaly všechny možné verze stře-

doevropského počasí, ale nejvíce převládala mlha a tzv. 
anglické počasí. To vůbec nevadilo. Přednášek bylo hodně, 
tak nám to alespoň nebylo líto. Právě takové počasí vede 
člověka více do hlubin duše, ztišuje a vede k zamyšlení. 

Zlatá medaile pro Markétu Maňákovou

Jsme hrdí, že v našem týmu pracují lidé, kteří pomáhají  
i jinak než v pracovní době. 

Jedním takovým zaměstnancem je naše provozní Marké-
ta Maňáková, které byla Českým červeným křížem Vsetín 
udělena Zlatá medaile prof. Jana Jánského za 40 bezpří-
spěvkových odběrů krve. Ochota dárců darovat krev pro 
zdraví a často i záchranu života je projevem jejich humán-
ního vztahu ke spoluobčanům. 

Pavla Vozáková,
vedoucí Pečovatelské služby a Osobní asistence

Charita Nový Hrozenkov informuje...



Každým rokem poměřují svou vý-
konnost skokani na letním i zim-

ním mistrovství republiky. V letním 
mistrovství i když se koná v pozdních 
podzimních podmínkách spadaného 
listí se poměřili skokani z naší repub-
liky na libereckém můstku v sobotu  
19. října. 
Skákalo se v kategoriích junioři, 

ženy, muži. Daniel reprezentoval obě 
kategorie, protože má vyskákanou 
vyšší výkonnostní třídu. 
V juniorském klání soupeřil s Da-

videm Ryglem, který v prvním kole 
skočil 99,5m. Daniel jen o 1,5 méně. 
Druhé kolo však rozhodovalo o titul 
mistra republiky, kde Daniel dole-

těl na metu 100,5m a se známkami  
19 bodu za styl. To rozhodlo, že svůj 
loňský republikový titul opět obhájil.  
V kategorii mužů doplatil na povětr-
nostní podmínky a skončil pod stup-
ni vítězů s bramborovou medailí. 
Mistrovství republiky není jen cílem 
tohoto sportovce, příprava směřuje  
k mistrovství světa, které se má konat 
v americkém Lake Placid.
 Daniel je zařazen do užšího výbě-
ru juniorské reprezentace a tak jako 
minulou sezonu bude naši republiku 
reprezentovat ve FIS CUPU a ALPEN 
CUPU. 
Přejme mu mnoho úspěchů nejen 

doma i na mezinárodním poli.
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Zvonice Soláň

Do 25. 2. 2025 –  
Vánoční výstava – Makový 
svět, Marcela Šimečková 

PROSINEC
28. 12.  Vánoční koncert  
s CM Soláň

Bohoslužby v kostele 
Panny Marie Karmelské  
v Karolince

Vánoční bohoslužby:
Úterý 24. 12. půlnoční   
   21.30 hod.
Středa  25. prosince Boží hod     
   7.30 hod.
Čtvrtek 26. prosince Sv. Štěpán 
   7.30 hod.
Neděle 29. prosince 7.30 hod.
Pondělí 30.prosince 16.00 hod.
Úterý 31. prosince 16.00 hod.
Středa 1. ledna 7.30 hod.

Tříkrálová sbírka 2024 se u nás sta-
la rekordní. Celkově se spolu s on-

line koledou vykoledovalo 907 702 Kč. 
Z těchto financí jsme podpořili 

všechny, kteří v daný rok čelili nároč-
né životní situaci, a bez naší přímé 
podpory by měli život o to složitější. 
V rámci naší pobytové služby jsme 

zrekonstruovali a dobudovali aktivi-
zační a relaxační místnost, kterou vy-
užívají nejen klienti, ale také návštěvy 
jejich blízkých. 
Část výtěžku pomohl dofinancovat 

projekt Pomoc v horách, kdy naše tři 
služby mohly obnovit vozový park.
Nastávající Tříkrálová sbírka 2025 je 

sbírkou, která slaví své čtvrtstoletí.  
V naší oblasti budeme koledovat  
10.–12. ledna 2025.

Našimi záměry 
pro tento ročník jsou: 
• Stavební úpravy v Domě pokojné-
ho stáří, Nový Hrozenkov 124, které 

by vyřešily kritickou situaci při vstupu 
do zařízení IZS složek, zejména ZZS  
a usnadnily by pohyb imobilních kli-
entů. 
• Poskytování přímé sociální pomoci 
občanům v náročné životní situaci.

Chceš se i ty stát králem? 
Kontaktuj naši koordinátorku Marii 

Fedorovou na 605 779 129 a ona ti 
vše vysvětlí. 
Je to zážitek a poselstvím, tak nevá-

hej a přijď mezi nás.

Tříkrálová sbírka 2025 klepe na dveře

Daniel Škarka po roce znovu 
juniorským mistrem republiky
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PO UZÁVĚRCE...

„Jedná se o areál se samotnou hut-
ní halou a dalšími budovami o celko-
vé rozloze 36 789 m², prostor bývalé 
kartonážky o rozloze 6 412 m² a bu-
dovu čerpačky užitkové vody o roz-
loze 282 m²,“ upřesnil starosta Holiš 
a dodal: „Je to prakticky polovina cen-
tra města.“
Areál bývalé sklárny je historicky 

propojen s městem Karolinka, které 
je na tradici sklářství hrdé. Založení 
sklárny Karolinina huť Salomonem 
Reichem v roce 1861 položilo základ 
sklářské tradici na Valašsku, která 
město proslavila po celém světě.

Veřejná diskuze 
jako klíč k rozhodnutí
Starosta města zdůraznil potřebu ši-
roké veřejné diskuze:
„Chceme, aby se k otázce možného 

odkupu vyjádřilo co nejvíce občanů. 
Lidé se nás už nyní dotazují na na-
bízenou cenu a představy o dalším 
využití areálu. Oceňuji jejich zájem  
a nápady, co by zde mohlo vznik-
nout.“
Místostarosta Oldřich Škorňák do-

plnil, že město nechává zpracovat 
prostorovou a zjišťovací studii, která 
detailněji odhalí možnosti i rizika spo-
jená s areálem.

Důležité jednání 
zastupitelstva
Zásadním termínem bude 18. prosi-
nec 2024 v 17:00 hodin, kdy se bude 
konat jednání zastupitelstva města. 
Na programu budou dva klíčové body 
týkající se sklárenského areálu. Jejich 
schválení otevře cestu k detailním 
jednáním se současným majitelem.
„Musíme stát nohama na zemi. Ať 

už bude cena jakákoli, půjde o eko-

nomicky náročný krok. Bez podrobné 
analýzy a názoru našich občanů ne-
můžeme učinit konečné rozhodnutí,“ 
uzavřel starosta Holiš.

Jaké bude další využití areálu býva-
lých skláren v Karolince, zůstává ote-
vřenou otázkou, která bude určovat 
budoucnost města i jeho obyvatel.

Město Karolinka zvažuje  
odkup areálu bývalých skláren: 
Rozhodnutí, které může 
změnit budoucnost města

HORKÉ TÉMA 

Město Karolinka stojí před klíčovým rozhodnutím o možném odkupu areálu bývalých 
skláren, které jsou neodmyslitelnou součástí jeho historie. Starosta města Richard 

Holiš informoval o otevřené možnosti převzít tento rozsáhlý areál do vlastnictví města, což 
by mohlo výrazně ovlivnit další rozvoj Karolinky.



KAROLINSKÝ zpravodaj

PO UZÁVĚRCE...

Sklářská výroba se stala neodmy-
slitelnou součástí Karolinky díky 

Salomonu Reichovi, který v roce 1861 
založil Karolininu huť. Areál skláren 
vznikl díky místním přírodním podmín-
kám, především díky dostatku lesů, 
které poskytovaly palivo pro sklářské 
pece. Sklárna dostala jméno po vdově 
Charlottě Reichové a stala se prvním 
podnikem, který Reich vlastnil, nikoli 
pouze pronajímal.

Období rozvoje
Během svého vývoje se sklárna roz-

růstala a rozšiřovala výrobu od běž-
ného skla až po luxusní broušené  
a leptané sklo exportované do celého 
světa. V 19. století zaměstnávala na 
300 lidí, což podnítilo růst celé obce. 
V roce 1888 vznikla vlastní brusírna, 
čímž se Karolinka stala soběstačnou 
výrobní jednotkou.
Přes období hospodářských krizí  

a světových válek sklárna přežila  
a v roce 1946 byla znárodněna. V 60. 
a 70. letech prošla modernizací a zvý-
šila kapacitu výroby. V 80. letech se 
stala součástí Crystalexu Nový Bor, 
pod jehož vedením se držela na svě-
tovém trhu.

Uzavření po 159 letech
Ekonomické potíže však přetrváva-

ly a v roce 2005 byly výhně pecí vy-
hasnuty. V roce 2020, po 159 letech, 
sklárna ukončila provoz, čímž skončila 
historická kapitola spojená s Karolin-
kou. Přesto zůstává její dědictví živé – 
nejen ve znaku města, ale i v paměti 
jeho obyvatel.

Historie skláren v Karolince: 
Tradice spjatá s městem 

od roku 1861

Karolinina huť („Charlotte hüte“) na historické rytině  
z roku 1863.

Pohled na parcely za Bečvou před zahájením výstavby rodin-
ných domků z roku 1952.


